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HNĚVOTÍN 

 

leží na Hané v nadmořské výšce 244 m n. m. 7 km západně od města 

OLOMOUCE. Obcí protéká potok STOUSKA, který je přítokem říčky BLATA. 

Nejstarší stopy pobytu lidí jsou doloženy již z mladší doby kamenné – neolitu  

/6. a 5. tisíciletí před naším letopočtem/. První písemná zmínka o obci pochází z 

roku 1078. Přesto nelze stanovit přesný rok vzniku obce, protože zmínka jen 

znamenala, že tu lidé byli již před tímto rokem. Historicky byla obec svým 

původem slovanská, ale v průběhu let se stala více německou a teprve rok 1945 a 

pak odsun Němců v roce 1946 změnil obec opět na českou. 

 

Současná obec se skládá z několika částí, jejichž původní pojmenování 

stále přežívá: Malý a Velký Válkov, Malý a Velký Klupoř, Topolanská, 

Olomoucká, Lutínská a v Koutě. Dnes k těmto částem přibyly nová – Pod skalou, 

U Floriánku, Na chmelnici a Spojovací, kde se staví nové vily po roce 1989, jen 

U Floriánku je starší zástavba. 

 

Obec má Základní a Mateřskou školu, kostel, faru, poštu, dva obchody 

smíšeným zbožím, tři Večerky, obchod průmyslovým zbožím, 2 restaurace a  

1 hostinec. Je zde obecní vodovod, plyn a elektrický proud. V minulých letech 

byla provedena splašková kanalizace, kde se ještě dokončují přípojky k domům.  

 

Zemědělská obec se v průběhu hlavně posledních let mění. Jsou tu firmy 

průmyslové i potravinářské – WANZL, APETIT, obalovna SKANSKA, menší 

podnikatelé a živnostníci. Z bývalého prosperujícího podniku BLATA je družstvo 

vlastníků.  
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V blízkosti obce, v místech nazývaných Na skále se nalézá oblast s 

významnou stepní flórou na vápencovém podkladě. Od roku 1965 je to zákonem 

chráněné naleziště o rozloze 4 ha a zasahuje i do jiných katastrů sousedních obcí. 

 

Počet obyvatel je menší, než byl v roce 1946 před odsunem Němců, ale 

větší než v roce 1989. Ke 31. prosinci 2006 má Hněvotín 1310 obyvatel. 

 

Spojení obce s Olomoucí a okolními obcemi je autobusovou dopravou. 

 

Obecní úřad pečoval o zeleň v obci a vysázením okrasných keřů na 

viditelných místech – např. u pošty, u kostela – i kácením starých stromů a 

vysazováním nových se zlepšuje vzhled obce.  

 

Název našeho potoka Stouska je znalost od pamětníků. Nová informace – 

tento potok je zaznamenán jako hněvotínský potok, tedy vlastně bez názvu. 
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ROK 2006 

 

I v letošním roce jsme byli svědky mnoha problémů jak ve světě, tak u nás. 

Světovým problémem byl Irák, kde se USA snažily změnit vládu v této zemi z 

krvavé totalitní na vládu demokratickou a nedařilo se a nedařilo. Zatím v Iránu a 

KLDR se začalo pracovat na jaderných programech, další hrozba neklidu a 

destabilizace. Svět se cítí ohrožen, i během toho to roku hrozili teroristé na mnoha 

místech ve světě. 

Ani v naší zemi nebyl klid. Proběhly volby, letos dvojí, jedny v červnu, 

druhé v říjnu. Červnové volby do Sněmovny vyhrála rekordním výsledkem ODS 

v čele s panem Topolánkem. Jenže rekordní výsledek nebyl k ničemu, protože na 

hlasy to bylo 100 proti 100 a pak jak lze prosadit nějaký zákon. Bez dohody pana 

Topolánka s panem Paroubkem žádná vláda nevznikne. Proto ještě koncem roku 

se stále dohadovali, ačkoliv pan Paroubek podal demisi své vlády 28. června a  

14. srpna byl pan Topolánek jmenován premiérem. 

Říjnové komunální volby opět vyhrála ODS, ale na Moravě to byla ČSSD. 

K těmto volbám byly připojeny i senátní a tam opět zvítězila ODS. Nespokojenost 

s minulou vládou se odrazila právě v obou volbách. 

Náplní všech debat v hospodách se stal připravovaný nový silniční zákon a 

po jeho schválení diskuse pokračovaly. Nový bodový systém spojený s vysokými 

pokutami měl zlepšit situaci na našich silnicích. Zlepšil, ale ne dlouho, koncem 

roku už byla situace podobná době před schválením zákona. Pokuty byly 

stanoveny vysoké, bodový systém mohl rychle připravit řidiče o řidičský průkaz, 

ale moc to nepomohlo. 
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K diskutovaným problémům patřila i možnost dát jinak orientovaným 

lidem možnost sňatku. Jedni říkali ano, jiní nesouhlasili, ale zákon nakonec vyšel 

a vyhověl jim, jen nesměli adoptovat děti. Jdeme s dobou... 

O vztahu k občanům romské národnosti svědčí případ pana Čunka, starosty 

ze Vsetína. Pan Čunek se dostal „na výsluní“ po své akci „vystěhování 

problémových Romů, vesměs neplatičů, ze zdevastovaného činžovního domu v 

centru Vsetína“ třeba i až do Jeseníka. V červnu byl zvolen senátorem a koncem 

roku se stal předsedou lidovců. 

Koncem roku námi otřásla zpráva o vrahovi v nemocnici. Několik měsíců 

vraždil staré nemocné pacienty v bezvědomí, přesvědčen o tom, že jim pomáhal. 

Zaráželo, že se na to přišlo až za několik měsíců. Nebylo to blízko nás, ale co 

když nemocnice, kde se to stalo, patřila mezi 10 nejoblíbenějších. 

Na závěr také trochu radosti: začátkem roku jsme prožívali s Kateřinou 

Neumannovou její vítěznou olympijskou medaili v lyžování o to cennější, že 

závod běžela s náhlou virózou. Od dubna radostná zpráva pro nastávající 

maminky, porodné se zdvojnásobí na 17 500 Kč. 

Byli jsme pyšní? Nejkrásnější žena světa je z naší země. Proč se divit, o 

našich ženách se říká, a patří mezi ženy, po kterých muži tou 
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POČASÍ 

 

LEDEN – byl letos totálně zasněžený. Bez zimního obutí by bylo nebezpečné 

vyjet autem a zmrzlý sníh byl nebezpečný také chodcům. Během celého měsíce 

narůstaly u domů kopce sněhu, někde až metr vysoké, pokračovala tuhá zima s 

nočními i denními mrazy. Přívaly sněhu, pro starší obyvatele bylo problémem až 

třikrát denně sníh uklízet. Uprostřed měsíce malý odpočinek od stálého odklízení 

a pak znovu padal a padal. V některých dnech až -30 st. C mrazu. Takový leden, 

kdy nebyla noc bez mrazu a ve dne jen málo dní nad nulou nebylo pamětníka. 

Doporučení, ať starší lidé a děti nevycházejí ven, pokud nutně nemusí, se opravdu 

dodržovalo. I psi se venčili jen malou chvíli. 

 

ÚNOR – pokračoval stejně jako dny předtím. Na letošní zimu se bude dlouho 

vzpomínat mrzne, sněží, mrzne, sněží... V bočních ulicích se jezdilo po vrstvách 

sněhu a pod ním se držel led. Hlavní tah Olomouc–Lutín byl prosolován, a protože 

hodně sněžilo, auta jezdila solenou břečkou. Byly obavy, zda vydrží takový 

sněhový nápor rovné střechy. V obci ano, ale na obřích supermarketech nejen u 

nás, ale v celé Evropě sníh působil katastrofy, střechy nevydržely na mnoha z 

nich. V polovině měsíce velmi mírně oteplení, přes den nad nulou, což bylo moc 

málo na ty obrovské spousty sněhu kolem domů. Tam, kde lidé uklízeli chodníky, 

bývalo už přes den sucho, jinde sněhová břečka a nejlepším obutím pro některé 

části obce byly gumáky, ve kterých se chodí na pole nebo do zahrady. Silnice v 

obci se na mnoha místech propadávala, následek výkopů při stavbě splaškové 

kanalizace. Aspoň trochu radosti, výkopy po této zimě budou jistě „usazené“. 

Konec února, všude kolem nás bílo. Kdo zvládal, odvážel sníh ze dvorů a dvorků 

do polí a zahrad. Zima ani koncem února nepouštěla svou vládu nad zemí a lidmi. 

 

BŘEZEN – chladno pokračovalo, ale přece jen přes den slabě nad nulou a 

rozhodně ne počasí na rychlé tání, což bylo vlastně dobře. Sněhu stále více než 

dost, jaro se někam ztratilo. Takové spousty sněhu jsou vítány začátkem zimy, a 

ne v době, kdy se už všichni těší na probouzení jara. Letos si zima libovala v 

extrémech, sněhem počínaje a náhlým táním konče. Jak nám bývalo občas líto, že 

nemáme řeku nebo rybník, tak v současném náhlém tání koncem měsíce /až  

10 st. C nad nulou/ doprovázené deštěm, jsme se tím vyhnuly záplavám, které 

byly na četných místech u nás. První jarní den ani v dřívějších letech nebyl 

opravdu jarní, ale tolik nového sněhu? Poslední dny března se jaro přece jen 

probouzelo. 
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DUBEN – byl poplatný tomu, co se traduje o dubnovém počasí. Pršelo, v noci 

občas mrzlo, ve dne tálo a na horách opět přibývalo sněhu a zimy. Podle 

meteorologů nejdelší souvislá zima za dobu, kdy se počasí začalo sledovat. 

Ochlazení uprostřed měsíce zabránilo dalším záplavám, za obcí u Lutína stála v 

polích voda a dlouho nemizela. Velikonoce – 16. a 17. – proběhly v polojasném 

počasí, a občas malinko sprchlo. Koncem druhé dekády už přes den až 20 st. C. 

Na konci ochlazení a na horách opět sníh, který i k nám přinesl zase větší chladno.  

 

KVĚTEN – déšť z konce dubna pokračoval, přes první dekádu jen do 10 st. C, ale 

pak už teplota stoupala a ani ledoví muži nepřinesli ochlazení /12. Pankrác, 13. 

Servác a 14. Bonifác/. Ve druhé půlce měsíce pořádná bouřka přinesla 

očekávanou vláhu. Deště v minulém měsíci byly velmi skromné. V noci už 

zmizely mrazíky, ale protože na horách místo deště sněžilo, vytahovalo se skoro 

zimní oblečení. Svými 20ceti stupni koncem první dekády nás příroda jen na 

chvíli nalákala. 

 

ČERVEN – první dny rozdíl mezi dnem a nocí velmi malý, opět se zatápělo. 

Koncem dekády se přece jen oteplilo a hned příroda skočila do tropického horka, 

které vysušovaly, a zatím co jinde přímo lilo, nám se déšť vyhýbal. Až v polovině 

druhé dekády konečně pršelo, ale bez přívalů a krupobití, kterého bylo dost v 

jiných částech republiky. První letní den začal 21. ve 14:26 hodin podle informací 

tisku, tedy nejdelší den a nejkratší noc. Předpověď na červenec plný tepla, a ne 

jako loni, chladno. Ve třetí dekádě opět tropická vedra, špatné ovzduší, dusno, 

zhoršené dýchání i ztížený pohyb zvířat i rostlin. Ta trocha deště v dalších dnech 

těžkou situaci hlavně pro děti a starší občany moc nezlepšila. Zatíženost na 

organismus většinou zůstávala na nejvyšším stupni, a to je trojka. Koncem měsíce 

začaly žně uspíšené vedry. 

 

ČERVENEC – do 28. bylo 20 tropických dní a někdy se na teploměru objevilo až 

37 st. C, na slunci přesahovalo 50 st. Ze všech stran se ozývalo důrazné 

upozorňování na přehřátí organismu, pít až 4 l vody denně. Teprve 29. po 20 

hodině „vymodlený“ déšť, prší a prší, ale teploty jen málo pod třicítku. Letošní 

červenec nelze srovnávat se stejným měsícem hluboko do minulosti, byl teplý až 

moc a začali jsme chápat polední siestu v teplých krajích.  

 

SRPEN – vedro se vyřádilo minulý měsíc a v srpnu hned začátkem přešlo počasí 

na jiný extrém, velmi se ochladilo, už 3. bylo jen 18 st. C a pršelo. Byly to skoky 

z veder, skoro bez přechodu se zase hledalo teplejší oblečení. Charakteristika 

první dekády – chladno, deštivo, blátivo. Druhá dekáda jen málo lepší a po ránu 



7 

 

 

už se objevovaly mlhy, hodně vál vítr, občas dusno bez vysvobozujícího deště. 

Letní počasí to nebylo. Třetí dekáda chladno moc nevylepšila, často pršelo a sláva, 

rostly houby. A že jich letos bylo! To srovnání s loňským srpnem bylo mnohem 

chladněji, podle meteorologů jeden z nejchladnějších srpnů navíc doprovázený 

silnými větry a častými přeprškami. 

 

ZÁŘÍ – začalo podzimně, ale už 4., kdy šly děti do školy, nastaly teplejší dny se 

silnějšími větry a nočními deštíky, dekáda končila slunečními dny. Další dny září 

byly plné babího léta, krásně, slunečno. Takové počasí přálo podzimním pracím 

na polích a zahradách. Jarní sucho při sázení brambor zavinilo malou úrodu 

malých brambor, jak naříkali pěstitelé. Ani zahrádkáři nebyli spokojeni s úrodou 

jablek, za to prý švestek byla letos mimořádná úroda. Po deštivém srpnu suché 

září. První podzimní den se svou rovnodenností se vydařil a bylo krásně do konce 

měsíce. 

 

ŘÍJEN – studené noci, chladná rána, přes den tepleji, deště málo, moc málo. 

Pokud zaprší, tak ani ne tolik, aby bylo zalito. Přírodě chyběla voda a je to jev v 

posledních letech stále častější. V polovině měsíce 17. první ranní mrazík  

-2 st. C, po ránu časté mlhy. Koncem měsíce trochu deště, noci kolem nuly, přes 

den do desíti stupňů Celsia. Celkově byl říjen nezvykle teplý, padlo opět několik 

teplotních rekordů. Takový podzim se líbil, zahrádkáři ale žehrali na sucho, s 

rytím mnozí čekali na déšť. Časté silné větry zbavovaly rychle stromy krásně 

vybarveného listí. Shrabovat se dalo jen ráno nebo večer, když utichl mnohdy i 

silný vítr. V posledních letech u nás hodně větrno. 

 

LISTOPAD – již po několik let bývá v období „Dušiček“ pěkné počasí a hřbitov 

se podobá krásně rozkvetlé zahradě většinou živých květin. Tak to vypadalo i 

letos, ale na chystanou krásu vichřice poničila, zapálit svíčku byl velký problém. 

Na horách se už objevil první sníh, u nás také hned 2. a 3. napadl, mokrý a hned 

tál. Začínala mrazivá rána. Podzimní dny s mlhami, chladem – někdy jen 2 st. C 

– deštěm, větrem a občasným sluncem se v půli měsíce náhle změnily a více jak 

16 st. opět potvrdilo další letošní rekord /15. st. v roce 1926 podle tisku/. Druhá 

půle měsíce mimořádně teplá. Příroda stále neodpočívala. 

 

PROSINEC – pokračoval stejně jako konec listopadu. Do bílého rána jsme se na 

jednou probudili 12. a den předtím mráz překvapil řidiče a došlo k mnoha 

haváriím. Sníh se neudržel, teploty kolem nuly. Celý prosinec netypický, poměrně 

teplo, ani na horách nenapadl sníh, občas déšť, přes den až 6 st. C. Teprve třetí 

dekáda více mrazivá, v noci až -8 st. C, holomrazy. Po Vánocích 28. napadl sníh, 
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najednou přes noc 5 cm. Mrazivé mlhy tvoří v přírodě zimní bílou výzdobu, 

jinovatku, která se ale zase neudržela, protože koncem roku oteplení. Poslední den 

na Silvestra ráno náledí, k večeru déšť a sníh s ním zmizel. A typický prosinec, 

jako vlastně celý rok.  

V létě nepočítaně velmi teplých dní, přímo tropické. Také jsme si začali 

zvykat na přívalové deště a intenzivní srážky, které v naší obci neměly tragický 

průběh, jen pár zatopených sklepů. Milovníci lyží užili zimy do syta na začátku 

roku, i u nás byl sníh od ledna do března, nulové lyžování na konci roku bylo 

nemilým překvapením. Od začátku září do konce roku jen necelé 2 týdny se vešly 

pod dlouhodobou průměrnou teplotu. Pro ostatní týdny lze říci, se bylo malé teplo 

a dlouhodobě nezvyklé. Do konce roku sněhu velmi málo, příroda rozdílela 

skoupě bílou nadílku. Zima se spíše koncem roku podobala podzimu. Teplejší 

prosinec podle meteorologů byl v roce 1934 a 1974, pamětníci by mohli 

srovnávat. 

Pár přísloví, hlavně březnových: 

- Když v lednu mnoho prší a málo sněží, z polí se málo těší.  

- Mokrý březen od rolníků nenáviděn. 

- Hřmí-li v březnu, sněží v máji.  

- Kolik březnových mlh, tolik červencových lijáků. 

- Jestli březen kožich stáhl, duben rád by po něm sáhl. 

- Lépe od hada býti uštknut nežli v březnu od slunce ohřát.  

- Březen suchý, duben mokrý, květen větrný, obilím a vínem komory neplní.  

- Je-li prosinec deštivý, mírný a proměnlivý, není se třeba kruté zimy báti 

/jako by letošnímu z oka vypadl/. 

 

VOLBY 

 

V letošním roce proběhly dvojí volby, v červnu do poslanecké sněmovny, 

v říjnu do zastupitelstva obce. 

V našem volebním okrsku – Hněvotín – ve volbách do Poslanecké 

sněmovny mezi 19 stranami dostaly hlasy představitelé 14 stran. Zvítězila ČSSD, 

druhá byla ODS, třetí KSČM. Jen třetí místo bylo stejné jako v celé republice a 

zde také zvítězila strana ODS. 
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Výsledky hlasování v našem okrsku: 

Pořadí Název strany Počet hlasů Procento 

1. Československá strana sociálně demokratická 251 37 % 

2. Občanská demokratická strana 239 35 % 

3. Komunistická strana Čech a Moravy 78 12 % 

3.–4.  Strana zelených 

KDU – ČSL 

31 

31 

5 % 

5 % 

5. Nezávislí 13 2 % 

6. Nezávislí demokraté (V. Železný) 10 1 % 

7. Strana zdravého rozumu 7  

8. Moravané 5  

9.–10.  Pravý blok 

Strana rovnost šancí 

3 

3 

 

11. SNK Evropští demokraté 2  

12. Unie Svobody – demokratická unie 2  

13. Koalice pro Českou republiku 1  

 

Volilo 66% obyvatel, což je více jak v republice, to znamená, že volit mohlo 

1 033 voličů, k volbám přišlo 678, z toho bylo 676 platných hlasů. 

Volební komise: zapisovatelka: Iveta Vyroubalová 

 předsedkyně: Miroslava Dadáková 

 místopředsedkyně: Vanda Vlčková /za ODS/ 

 členové: Pavel Vetešník /Strana zelených/ 

  Jaroslava Dvořáková  

  Jaroslava Mikšíková 

  Jaroslav Kalvoda /KSČM/ 

 

Ve srovnání s rokem 2002 přišlo o 7 % více voličů. Volby v republice 

skončily patem – 100 : 100 a tato situace na dlouho poznamenala schválení vlády. 

V příloze soubor hlasovacích lístků. 

Datum těchto voleb: 2. června 2006 od 14–22 hod. 

                                            3. června 2006 od 8–14 hod. 
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Komunální volby do zastupitelstva se konaly dne 20. a 21. října o hlasy do 

devítičlenného zastupitelstva se v Hněvotíně o hlasy voličů ucházelo v pěti 

volebních uskupeních celkem 45 kandidátů. Ve volební komisi za sedali po oba 

dny: 

zapisovatelka: Iveta Vyroubalová 

předseda: Jaromír Sleha 

místopředsedkyně: Vladimíra Čunderlová 

členové: Jindřiška Flášarová 

 Jaroslava Dvořáková  

 Anna Hejtmanová 

 Jan Jurtík 

 Jaroslava Mikšíková 

 Pavel Vetešník 

 Jan Vlček 

 

Po vylosování dostaly uskupení pořadí: 

1. Za otevřenost a prosperitu – Ing. Jaroslav Dvořák  

2. Občanská demokratická strana – Alois Skácel 

3. Hněvotín – dle pravidel – Ing. Jaromír Sleha 

4. Opět za jeden provaz – Mgr. Ivana Mifková 

5. Za obec Hněvotín – Vladimír Jurtík 

Podle počtu uskupení a kandidátů do zastupitelstva byla před volbami obec 

aktivizovaná, rozdělená na dvě poloviny – na tu, které se práce tohoto 

zastupitelstva líbila a vyhovovala a tu, která s ní naprosto nesouhlasila, hlavně s 

prací starosty pana Jurtíka. Jeho uskupení bodově zvítězilo, ale proti byla ostatní 

uskupení a nevadilo ani to, že vypadla kandidátka ODS, snad proto, že se před 

volbami nijak neprojevila. Ostatní kandidátky měly vlastní letáky roznášené po 

obcí. První kandidátka seznamovala s programem a svými kandidáty. Třetí měla 

také volební program a seznam kandidátů, čtvrtá k programu připojila i fotky a 

úkoly, které chtějí kandidáti prosazovat. Poslední kandidátka k fotografiím 

připojila seznam toho, co bylo splněno. 

Letos byl boj o zastoupení v obci tvrdý, útočný, mnohdy bez skrupulí a co 

hůř i anonymní, i když lidé tušili, kdo se za anonymitou skrýval – hanobil 

anonymní plakátek práci zastupitelstva. 
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Jak volby dopadly číselně? 

1. Za obec Hněvotín (pan Jurtík) 1 876 bodů 

2. Za otevřenost a prosperitu (pan Ing. Dvořák) 1 319 bodů 

3. Opět za jeden provaz (paní Mgr. Mifková) 1 199 bodů 

4. Hněvotín – dle pravidel (pan Ing. Sleha) 1 196 bodů 

5. Občanská demokratická strana (pan Skácel) 491 bodů 

  

Jmenovitě na prvních třech místech:  

Mgr. Jana Mrkusová 266 bodů 

Ing. Jaroslav Dvořák 257 bodů 

Jurtík Vladimír 256 bodů 

 

Věkový průměr jednotlivých kandidátek:  

Nejvyšší průměr 52,3 roku měla kandidátka pana Jurtíka. S průměrem 49,4 roku 

byla kandidátka pana Ing. Dvořáka, 47,6 měla kandidátka ODS, 42,3 bylo u paní 

Mifkové a nejmladší kandidáti byli na kandidátce pana Ing. Slehy – 41,4 roku. 

Do zastupitelstva se podle počtu bodů dostali: 

Mgr. Jana Mrkusová 266 bodů – u p. Jurtíka 

Vladimír Jurtík 258 bodů – vlastní kandidátka 

Ing. Jaroslav Dvořák 257 bodů – vlastní kandidátka 

MVDr. Vratislav Šulc 246 bodů – u p. Jurtíka 

Josef Studený 181 bodů – u pí Mifkové 

Mgr. Ivana Filkászová 180 bodů – u pí Mifkové 

Ing. Tomáš Dostál 165 bodů – u p. Ing. Slehy 

Ing. Jaromír Sleha 163 bodů – vlastní kandidátka 

Miloslav Antl 148 bodů – u p. Ing. Dvořáka 

 

Nové zastupitelstvo se sešlo dne 6. listopadu 2006 na veřejném zasedání za 

velké účasti občanů. Zvolilo ze svého středu starostu a 2 místostarosty. 

starosta obce: pan Ing. Jaroslav Dvořák 

1.místostarosta: pan Miloslav Antl 

2.místostarosta: pan Ing. Tomáš Dostál 
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Výbory: kontrolní, finanční, pro rozvoj bydlení a dopravy, pro kulturu, sport a 

informace, zdravotní a sociální, rozvoj obchodu a služeb, školství a vzdělávání, 

pro život ní prostředí a zemědělství. 

Kontrolní výbor: předsedkyně: Mgr. Ivana Filkászová 

členové: Václav Šulc, Antonín Marek 

Finanční výbor: předseda: Ing. Jaromír Sleha 

členové: Ing. Tomáš Hejtman, Mgr. Ivana Mifková 

Výbor pro rozvoj bydlení a dopravy: předseda: Miloslav Antl 

 členové: Ing. Libor Blaťák, Zdeněk Filip, Petr Niessner,  

               Radovan Trybura 

Výbor pro kulturu, sport a informace: předseda: Ing. Tomáš Dostál 

 členové: Ing. Petr Procházka, Milan Krejčí, 

              Mgr. Dana Dostálová, Miroslav Hariň 

Výbor zdravotní a sociální: předsedkyně: Mgr. Jana Mrkusová 

 členové: Jaroslava Mikšíková, Anna Hejtmanová 

Výbor pro rozvoj obchodu a služeb: předseda: Vladimír Jurtík 

 členové: Zdeněk Čtvrtlík, Zdeněk Zapletal 

Výbor pro školství a vzdělávání: předseda: MVDr. Vratislav Šulc 

 členové: Mgr. Jiří Toman, Jaroslava Dostálová 

Výbor pro životní prostředí a zemědělství: předseda: Josef Studený 

 členové: Ing. Naděžda Krejčí, Radomír Kreuzer, 

               Radovan Bajgar, Ing. Jozef Novák 
 

Po komunálních volbách proběhla 16. listopadu 2006 veřejná schůze 

ustavujícího zasedání nově zvoleného zastupitelstva. Kulturní sál byl plně 

obsazen našimi občany. Řízení ustavujícího zasedání se podle zákona ujala 

nejstarší členka zastupitelstva paní Jana Mrkusová, bývalá místostarostka. Slib 

přečetla paní Vyroubalová, účetní Obecního úřadu. Všichni ho pak ústně i svým 

podpisem stvrdili. Na volbu starosty byly dva návrhy: Ing. Jaroslav Dvořák a 

bývalý starosta pan Vladimír Jurtík. První kandidát dostal 6 hlasů, nikdo proti,  

3 se zdrželi hlasování. Místostarostové – návrh na dva s poloviční odměnou. 

Navrženi: Antl Miloslav, Ing. Tomáš Dostál a Vladimír Jurtík. Pan Antl 6 hlasů 

ano, 1 se zdržel hlasování a 2 proti. Ing. Dostál – 6 ano, 3 proti. U pana Jurtíka se 

pak už ani nehlasovalo. 

Proč zrovna v naší obci při každých komunálních volbách se v posledních 

letech mění starosta a mnozí zastupitelé? Přece první roky se starosta a zastupitelé 
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seznamují s prací a teprve ve druhém volebním období už by měli využívat svých 

zkušeností. 

Dále byly voleny výbory a byly schvalovány všemi hlasy. Bývalý pan 

starosta slíbil, že svou funkci předá do 10. listopadu a slib splnil. 

Nový starosta pan Ing. Dvořák seznámil s úkoly a výhledy do další práce 

nového zastupitelstva a zdůraznil, že práce bude rozdělena mezi jednotlivé 

výbory. Za nejdůležitější úkoly považoval dokončení splaškové kanalizace, 

financování provozu obce a perspektiva naší mateřské a základní školy. Mezi 

důležité považoval i dopravu v obci, která v posledních letech sužovala mnohé 

naše občany v ulicích Olomoucká, Lutínská a Topolanská. 

Už nový způsob vedení schůze s pomocí počítače a celkového přehledu pro 

občany ukázal, že se na práci v obci připravovali. 

 

OBECNÍ ÚŘAD 

 

Na OÚ došlo k personálním změnám, správcem budovy se stal pan Petr 

Mrkus /pan Jaromír Sleha rozvázal pracovní poměr/ od 1. ledna 2006. Jako 

počátek své činnosti měl likvidaci požáru, který vznikl po půlnoci na Silvestra. 

Na oheň se včas přišlo, tak moc škody nenadělal. Od 1. dubna došlo ke změně 

úvazku u paní Jany Svobodové, z polovičního na celý, protože se zvýšila agenda. 

Během roku se konalo 6 veřejných sedání, 4 před volbami a 2 po volbách. 

Na těchto schůzích se projednávala témata, která zajímala starousedlíky, ale i 

témata nově přistěhovaných občanů. Z nejčastěji probíraných to byl čím dál větší 

provoz na silnicích v obci a co se s tím dá dělat /vlastně nic moc/, kdy budou 

chodníky na frekventovaných místech, co s odpadem, který se hromadil na kraji 

obce hlavně ve směru na Žerůvky – každý rok obec nechá nepořádek odklidit a 

netrvá dlouho a celá situace se opakovala. Bohužel, někteří občané dělají z okrajů 

vozovek smetiště, potřebovali by potrestat, ale kteří to jsou?  
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Hodně času letos sebraly diskuse kolem FC Hněvotín, kde se nemohli 

dohodnout a panem starostou Jurtíkem a ke změně došlo až po volbách. Dost 

diskutovaná byla také otázka našich hospod a jejich provozu. Hned z počátku roku 

se nelíbilo občanům, že se zastupitelstvo nepostaralo dobře o odklízení sněhu a že 

ho letos bylo! Sníh zlobil ještě v březnu a nejen trochu, ale opět záplavy sněhové 

nadílky. 

Nejčastěji diskutovaným problémem byly práce na splaškové kanalizaci. V 

březnu pro nedostatky v práci firmy STAVOD nebyly skončené práce přejaty. 

Firma EKOZIS jejich chyby opravovala. A na této schůzi se veřejně řeklo, co se 

mezi lidmi povídalo už dlouho, že pan starosta Jurtík prosadil STAVOD proti vůli 

zastupitelstva a dá se říci i většiny občanů v obci. Proč? Na schůzích se objevovaly 

častější stížnosti na pana starostu Jurtíka, nejzávažnější bylo plýtvání penězi 

/obecními financemi/ – pan starosta např. na dovolené v Chorvatsku volal za 

desetitisíce korun. Srovnání: cestovné za rok 2005 bylo 35 000 Kč letos do konce 

srpna už 37 000 Kč. Toto už byla poslední „kapka“, protože nejvíce starostovi 

zazlívali, že splaškovou kanalizaci prosadil pro firmu, která na to ani kapacitně 

nestačila. Ale přece jen nakonec po opravách firmou EKOZIS byla splašková 

kanalizace zkolaudována. Nespokojenost zastupitelů s prací pana starosty dávali 

najevo různými způsoby, nejvýraznější byl pan Filip, přestal chodit na schůze. Je 

to řešení? 

O vodovod se staral pan starosta, a to se mnoha lidem nelíbilo, protože tam 

byla velká spotřeba elektrické energie a vodárna ani vodovod nebyly 

zkolaudovány. Nutno vybrat firmu, která se o naši vodu bude starat, není to práce 

starosty. Tento problém se vyřešil s novým starostou panem Ing. Dvořákem. 

Po požáru v kulturním dome na Silvestra byla zřízena nová poplachová 

ústředna za 40 000 Kč a zakoupeno čerpadlo po opakovaném topení sklepa. 

Na zářijové schůzi schválen nový ceník vodného a stočného, který mnoha 

občanům „vyrazil dech“, hlavně cenou stočného, ze 2 Kč/m3 na desetinásobek, k 
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tomu pravidlo, kolik vytočíš, tolik zaplatíš i stočného. Obrana občanů, že zalévají 

zahrady, a tedy žádné stočné z tohoto množství není, neuspěla. Tak vodné  

16 Kč/m3 a stočné 20 Kč/m3. Pokud není v domě vodoměr, platí se na občana  

46 m3 za rok. Zákon upravuje připojení na splaškovou kanalizace pro občany jako 

povinnost, pokud je v obci splašková kanalizace a pro drahotu se to mnohým 

nelíbí. Zvážení platby za odvoz splašků přesvědčí asi každého, že připojení bude 

výhodnější a za pár let se prý tato investice vyplatí. Veřejné přípojky byly 

plánovány pro 377 přípojek a ke konci roku je jich připojeno 157. Ostatní až další 

rok, v dubnu, kdy už budou finance. Není divu, že se do připojení nechtělo těm, 

kteří přípojku vedli přes celý dům, a ještě přes dvůr. Obzvlášť v domech, kde před 

krátkou dobou provedli modernizaci chodeb a vjezdů a nyní do té parády nutno 

kopnout. Všechno se nakonec vyřeší, jako už mnoho jiných problémů. 

K velkému zvýšení poplatků za vodné a stočné nutno přidat i peníze za 

odvoz odpadků. Letos ještě platíme 280 Kč, od příštího roku o 20 Kč více a naděje 

spíš na zvýšení než snížení.  

Průmyslová zóna u nás zvýšila dopravu v obci, ale mnohem více tu jezdí 

nákladních aut a přepravních kamionů, které se vyhýbají dálničním poplatkům. 

Tato situace zapříčinila petici občanů na ulici Topolanská /praskají jim domy/, a 

tak se chtějí bránit i ulice Olomoucká a Lutínská. Byla tu omezena rychlost, ale 

bezohlednost řidičů na omezení často nedbá. K tomu nutno připojit špatné 

povrchy silnic po budování kanalizace a nespokojenost byla stále větší. 

Komunikace po budování kanalizace musí dát do pořádku firmy, které zde 

pracovaly, ale letos to nebude. Také se chystá projekt na silnice Olomouc–Lutín 

i s křižovatkou, chodníky a parkováním. U školy na Topolanské bude přístřešek 

pro zastávku autobusu ve směru z Topolan na Lutín. 

Poslední schůze starého zastupitelstva končila dohadováním starosta versus 

pan Antl a Ing. Dostál o opravě chodníku, vjezdu a silnice, která ani po opravě 

nebyla dokončená a STAVOD jde do konkurzu. Pan Antl debatu uzavřel 
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nevhodnou poznámkou, že se už nebude dohadovat, budou brzy volby /říjen/ a 

pan starosta Jurtík už tu nebude. 

V zářijové schůzi občané očekávali zhodnocení práce starosty a zastupitelů 

před komunálními volbami. Místo toho pan starosta vydal říjnový Obecní 

zpravodaj, ve kterém na více jak 5 stránkách obhajoval činnost svou a svého 

zastupitelstva, těm už věnoval méně místa. Také byla před volbami v sále 

Kulturního domu výstavka fotografií a plánů za celou dobu činnosti. Bohužel, na 

ni nepřišlo moc lidí, přesto, že tu bylo i pohoštění. Mnohým, kteří tu byli se tato 

ukázka jeho činnosti moc nelíbila. Hodnocení práce bylo také na webových 

stránkách – pro starší občany k ničemu.  

Na obou schůzích nového zastupitelstva bylo vidět, že vedení obce doznalo 

velikou změnu. Seznamování občanů s programem schůzí se dělo počítačovou 

formou a na plátně si každý mohl přečíst nebo vidět, který bod se projednává, 

nebo o kterou část obce se jednalo. Nastupuje počítačová generace a pro názornost 

si nic lepšího nelze přát. 

Na rozdíl od minulého zastupitelstva chtějí mít současní zastupitelé vše 

vedeno odborně, peníze na odbornost se najdou, jak prohlásil pan starosta, který 

se nemíní starat o vodu a proto vyhlásil veřejnou soutěž na provozování obecní 

kanalizace a vodovodu, a doufá, že firma si se stálými problémy kolem vody 

poradí. Dále byla vyhlášena soutěž na zastupování obce na SPŽPČR pro vytvoření 

závěrečného hodnocení stavby splaškové kanalizace, opravy střechy po požáru v 

kulturním domě, dokončení osvětlení Spojovací ulice – problém s projížděním a 

vyhýbáním /nutná jednosměrka/ – a zavedení rozhlasu do nových ulic Pod skalou, 

Za školou a Spojovací.  

Hned koncem roku bylo poznat, že rozdělení práce do výborů bylo 

šťastným řešením. Kulturní výbor se postaral o vánoční jarmark pro občany se 

zajímavým programem. Ozdobený vánoční strom před Kulturním domem, pravý 

vánoční jarmark kolem něho, kde bylo možno si koupit nejen jídlo a pití, ale také 
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drobné dárečky. Celá akce začala v 16 hodin vánoční besídkou v sále, od 17 hodin 

začal prodej a v 19 hodin byl slavnostně s malým proslovem pana starosty rozžat 

vánoční strom, který svítil do konce roku. Kulturnímu výboru pomohly 

organizace Červený kříž a Svaz žen nabídkou koláčků a lineckých hvězdiček. Pro 

nově zvolené zastupitele muselo být pochvalou, že přišlo hodně občanů a nebyl 

slyšet hlas, že taková akce byla zbytečná, právě naopak. 

Už podle nové organizace veřejných zasedání, přehledem projednávaných 

bodů a uspořádaného jarmarku lze poznat, že nové zastupitelstvo šlo do voleb s 

jasným programem. Toho dokladem může být i odmítavý postoj na těžbu 

štěrkopísku, protože občané měli obavy ze zvýšeného projíždění nákladních aut. 

Na sliby, že budou jezdit mimo obec se nelze spoléhat po zkušenosti s obalovnou. 

Zpráva o hospodaření v letošním roce byla více jak příznivá, protože příjmy 

byly splněny na 125,87 % zatímco výdaje jen na 81,37 %. Percentuálně nejvíce 

příjmů se získalo z daní z nemovitostí, nejméně z prodeje pozemků. Výdaje 

většinou neplnily plánované částky, nejvíce bylo dáno do veřejného osvětlení, do 

knihovnické činnosti a všeobecné ambulantní péče. Protože ještě stále nebyla 

dokončena splašková kanalizace, projevilo se to i v nejmenším výdaji. I 

komunální služby a územní rozvoj – pozemky a sítě – se zastavily na 72% plnění. 

Obec financovala příspěvkovou organizaci, jíž byla Základní a Mateřská 

škola. 

Stavy peněžních prostředků – základní běžný účet: 9 142 665,90 Kč 

Účet pro dotace ze SFŽP pro investici splašková kanalizace: 15 828,- Kč 
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OBYVATELSTVO 

 

Počátkem roku bylo v obci 1 271 obyvatel. Změny v počtu byly během roku 

v přistěhování, odstěhování, narození, či úmrtí. 

V přehledu: 

leden +7 obyvatel červenec +11 obyvatel 

únor -1 obyvatel srpen +9 obyvatel 

březen +5 obyvatel září +1 obyvatel 

duben -1 obyvatel říjen +9 obyvatel 

květen +5 obyvatel listopad -2 obyvatelé 

červen +2 obyvatelé prosinec +6 obyvatel 

 

Celkem se k nám přistěhovalo 61 občanů, odstěhovalo 25, narodilo se 14 

dětí a zemřelo 11 lidí. Celkový přírůstek byl 39 a na konci roku byl počet obyvatel 

1 310. V posledních letech v celkovém souhrnu obec zaznamenává jen přírůstky. 

V obci převažovali muži s průměrným věkem 42,86, průměrný věk žen byl  

vyšší: 46,03. V kategorii dětí převažují dívky s průměrem 7,78, chlapecký průměr 

byl 7,85 roků. Celkový průměrný věk v obci byl 37,7 roků, což se jevilo jako 

optimální a bylo způsobeno zvýšenou výstavbou a stěhováním mladých rodin. 

Blízkost velkého města, možnost zaměstnání i v obci, dopravní dosažitelnost a 

služby lákaly na výstavbu a podle plánů zastupitelstva by tento trend měl 

pokračovat. V minulém roce bylo kolaudováno 11 domů, letos do října k nim 

přibylo dalších 8 domů a popisná čísla se zastavila na čísle 400. Ve zvýšení počtu 

obyvatel hraje roli i zlepšená porodnost, která se zvedá nejen u nás, ale v celé 

republice. 
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Nejvíce občanů u nás žije ve věku 19 až 60 let, a to v počtu 833 podle obecní 

statistiky. Sociální komise se stará už mnoho let o občany nad 70 let, každoročně 

v listopadu pro ně pořádá společné posezení s hudbou a blahopřáním pro ty, 

kterým věk končí na nulu nebo pětku. 

Přehled občanů nad 70 let: 

70 let 12 občanů 78 let 6 občanů 86 let 3 občané 

71  6 79 5 88 1 

72 5 80 4 89 1 

73 7 81 3 90 1 

74 6 82 7 91 1 

75 6 83 5 92 1 

76 5 84 3 93 1 

77 8 85 3 Celkem 102 občanů 

 

Úmrtnost podle věku: 

93 let 1 občan 74 let 1 občan 

92 2 68 1 

89 1 67 1 

83 1 59 1 

79 1 57 1 

 

Z přehledu lze vyčíst, že 7 lidí bylo starších 70ti let. 

Na závěr této kapitoly: I u nás už není žádnou zvláštností, že se dítě narodilo 

do neúplné rodiny. Je to současný trend nejen u nás, ale už dříve u jiných 

vyspělých států. Připočte-li se k tomu, že se skoro 50 % rodin rozvádí, není to pro 

děti dobrá perspektiva.  

Od dubna do listopadu bylo v obci 8 sňatků, z toho 6 v Olomouci, jeden na 

zámku v Náměšti na Hané a druhý na hradě Bouzově. Sňatek lze uzavřít i přímo 
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v naší obci. V takovém případě musí být u toho matrikář z Olomouce. Takový 

sňatek byl uzavřen na zahradě rodinného domu u Floriánka za přítomnosti dvou 

svědků. Obřad provedl pan starosta Jurtík s paní matrikářkou z Olomouce. Svatba 

byla malá, přítomni byli už jen rodiče. Dnes není vzácností svatba třeba někde na 

kopci, v lodi, a na různých, dříve nepředstavitelných místech. 

  



21 

 

 

ŠKOLSTVÍ 

 

Na naší škole došlo už vloni ke změně, která se dětí ani rodičů moc 

nedotýká. Sloučila se Mateřská škola a Základní škola pod jedno ředitelství. 

Ředitel Základní školy pan Mgr. Jiří Toman má nyní dvě zástupkyně. Pro 

mateřinku dřívější paní ředitelku Mgr. Jarmilu Dostálovou a pro školu paní  

Mgr. Vlastu Novákovou. Počet dětí v mateřské škole neklesal, spíše byla tendence 

stoupající. Byl zadán projekt na úpravu sociálního zařízení, protože kontrola 

zjistila nedostatky při zvyšujícím se počtu dětí. Na Základní škole dětí nepřibývá, 

opět se dvě třídy spojovaly v jednu. Ve školním roce 2006–2007 to byly první a 

druhá třída a učila je paní Mgr. Filkászová. 

Do pedagogického sboru se vrátila po mateřské dovolené matematička paní 

Mgr. Iveta Šutová. Přímo v Hněvotíně bydlí pan ředitel a paní učitelky Bajgarová, 

Dostálová, Filkászová a Ištvánková. Ostatní členky pedagogického sboru 

dojížděly hlavně z Olomouce. U správních zaměstnanců ani v jídelně nedošlo ke 

změnám. Výsledky soutěží žáků ať už školních, oblastních, okresních nebo 

krajských vedla pečlivě kronika školy. A je už tradicí, že naši žáci 9. tříd úspěšně 

skládali přijímací zkoušky a většinou se dostávali na svůj vybraný obor nebo 

školu. 

Na začátku školního roku byli zase slavnostně mezi žáky přijímání prvňáčci 

a ke kytičce od školy jim Český svaz žen přidával malý dárek. Na konci školního 

roku bývá rozloučení deváťáků se svými učitelkami i s panem ředitelem. Letos se 

mnohé paní učitelce zaleskla v oku i slza. 

Kulturní vystoupení žáků MŠ a ZŠ bývá tradičně ke Dni maminek a na 

předvánočních besídkách. Letos navíc děti přispěly ke zdárnému průběhu prvního 

předvánočního jarmarku, který už pořádalo nové zastupitelstvo. Uchytly se také 
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novější akce jako slet čarodějnic, různě sportovní soutěže ke Dni dětí i přespání 

ve školní budově. 

Ve školním roce, který začal 4. září 2006 začala pro učitelský sbor příprava 

na nový vzdělávací program, především jde o úpravu osnov a změnu vyučovacích 

metod s návazností předmětů. Každá škola i každá třída připravovala tento 

program specificky dle svých předpokladů a tato příprava pokračovala i po 

prosinci tohoto roku. Ukončena musí být do konce školního roku v roce 2007. A 

byla to nemalá práce. Zaměření naší školy bylo obecné. 

Škola vybudovala jazykovou učebnu, za počítače v počítačové učebně bylo 

vydáno 181 000 Kč a v budoucnu současné zastupitelstvo uvažuje o takových 

úpravách, které naši školu zviditelní a měla by stát pro žáky prestižní. Pak by se 

škola měla doplnit i těmi dětmi, které „za lepším“ dojížděly do Olomouce. 

Opravy, navrhované minulým zastupitelstvem se současným zdály málo a bude 

tedy zadána nová studie. 

Letos byla dokončena střecha školy na Topolanské a tato budova byla také 

odizolována. Finanční náklady na školu by se měly obci vyplatit v tom, že bude 

přibývat žáků a na školu se nebude muset tolik doplácet. 

Náklady na školu byly 8 072 284,05 Kč. Do této částky chybělo  

60 117,02 Kč a tyto peníze se uhradily z výtěžku školní jídelny. 
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ZDRAVOTNICTVÍ 

 

Od devadesátých let už nebyli pacienti nuceni chodit k určenému lékaři, ale 

mohli sami zvolit, komu důvěřovali. Praktičtí lékaři byli nejblíže v ordinaci na 

Obecním úřadě a to MUDr. Jochmanová a dětská lékařka MUDr. Köcherová. 

Protože lékárna a laboratoř jsou v Lutíně, většina pacientů dojíždí k paní  

MUDr. Behúňové. Ta převzala ordinaci po paní MUDr. Hejtmanové, která odešla 

za manželem do Čech. V Lutíně je ordinace pětkrát týdně, zatímco paní  

MUDr. Jochmanová je tu jen v pondělí a středu a paní MUDr. Köcherová v úterý, 

čtvrtek a pátek. Ordinační hodiny mají upraveny tak, aby se pacient mohl dát 

ošetřit i odpoledne. V Lutíně se lze dát ošetřit také u zubaře a na gynekologii. V 

provozu je zde i rehabilitace. 

Snahou zastupitelstva bylo, aby v Hněvotíně provozoval svou praxi lékař 

hlavně pro starší občany. Nejen že je pro ně namáhavé dojíždění hlavně v zimě, 

ale také jízdenky jsou čím dál dražší. 

Specializovaná vyšetření nutno absolvovat v Olomouci. 

Proti době minulé na léky se doplácí a u mnohých, hlavně starších občanů 

bývá tato částka nemalá. Není ale asi jiné cesty než přispívat, vyšetření jsou čím 

dál dražší specializovanými přístroji a léčba vlastně také. Doktorka Jochmanová 

neměla smlouvu o nájmu ordinace. Byl vypsán konkurs a nájem získal pan  

MUDr. Novák, který bydlí v Hněvotíně, což je výhoda. 

 

Ordinační hodiny v Hněvotíně – praktický lékař: 

Po – 13:15 hod. – 15:45 hod. Út – 8:45 hod. – 11:15 hod. 
  

Dětská lékařka:  

Út – 8:00 hod. – 13:00 hod.   Čt – 8 hod. – 11 hod.    Pá – 15:30 hod. – 16 hod. 
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FIRMY 

 

Největší firmou u nás zůstává firma WANZL s výrobky, které se vyvážejí 

i mimo naši republiku – drátěné pojízdné košíky, police a jiné výrobky do 

supermarketů a hypermarketů, ale i do úřadů. Pro další rozvoj firma letos 

přikoupila vedlejší pozemek. V blízké budoucnosti to znamená další pracovní 

místa. 

Rozrůstal se i podnik APETIT, kde našly zaměstnání ženy z obce i okolí. 

Obliba baget – housek nebo velkých rohlíků plněných nejčastěji kuřecím masem 

s oblohou stále trvala, odbyt stoupal a jejich auta rozvážela výrobky nejen v okolí, 

ale po celé republice a také na Slovensko. Oba závody využily výhody blízkosti 

dálnice. 

Podnik KALORIE v centru obce – výkup železa – se chystá tuto část, 

původní počátek firmy, přestěhovat do Holice v Olomouci, kde je nyní jejich 

centrum. 

V letošním roce nedošlo k žádným změnám v počtu a vybavenosti našich 

obchodů.  

I naše zemědělské družstvo vlastníků přes krutou zimu a nevypočitatelné 

počasí během roku bylo aktivní a co vypěstovali se podařilo prodat. Zaplavením 

našeho trhu výrobky ze zemí, kde byli zemědělci podstatně více dotováni, se 

jejich hospodaření pokládá za úspěch. 

Nejstarším podnikem u nás je firma KERAMO, výroba keramiky. Jeho 

výrobky zdobí zdi nejen hněvotínským občanům, ale vyrábí na zakázku do 

obchodů i pro sportovce. 
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ORGANIZACE 

 

Český červený kříž a Český svaz žen pořádaly akce jako každý jiný rok a 

byla škoda, že zájezd na Ostravsko se neuskutečnil pro malý zájem, přesto, že 

ČČK tyto zájezdy pro děti pořádal vždy zdarma a doprovod platil malý poplatek. 

Sbor dobrovolných hasičů – jeho zřizovatelem je starosta obce. V rozpočtu 

obce. Rozpočet pro sbor hasičů je 74 000 Kč. Platí se 40 000 Kč za plyn,  

19 000 Kč na elektrickou energii, 5 000 Kč na pojištění a na údržbu 10 000 Kč. 

Sboru chybí dobré vybavení, tak v posledních letech přestali fungovat a při hašení 

ohně na Nový rok v časných ranních hodinách se rozhodně nevyznamenali. Bylo 

pro obec spásou, že přijela jednotka z Olomouce. 

Sbor dobrovolných hasičů je taková organizace jako třeba včelaři a na zásah 

není vždy vybavena. Požadavky hasičů podával před dvěma lety jejich předseda 

pan Stejskal a byla splněna jen malá část. Pokud chce mít obec fungující jednotku, 

musí se o ni starat. 

Myslivecké sdružení dávalo o sobě málo vědět, proto si zaslouží, aby byla 

využita informace od jejich počátků k dnešku, která vyšla ve Zpravodaji letošního 

roku.  

Historie myslivosti v naší obci začíná již v roce 1946, když několik majitelů 

polností založilo vlastní honitbu, a to ve výměře 900 ha. Začalo se vytvářet 

myslivecké sdružení, které později spojovalo obce Hněvotín, Topolany, Ústín a 

Vojnice. Tehdy už byla honitba 2 600 ha a působilo v ní 50 myslivců. Současnou 

podobu dostalo sdružení až roku 1991 odtržením Ústína a Vojnic. Dnes hospodaří 

na 1 500 ha převážně polní honitby 30 myslivců. Mezi nejpočetnější druhy zvěře 

zde patří bažant obecný, koroptev polní, srnec obecný, zajíc polní, ale i mnoho 

dalších druhů, u kterých se díky péči daří držet uspokojivé stavy. Myslivci od 

května do září zajištují krmivo na zimu, a to nejen brigádnicky, ale i nákupem. V 

letošní zimě se zkrmilo 199 q jadrného krmiva a plev, 50 q sena a 30 q krmné řepy 

a mrkve. Nejbližší krmítko – jesle – je u polní cesty za Malým Válkovem a Malým 

Klupořem. 

Hlavním cílem myslivců není jen samotná péče o zvěř v době nouze, ale 

také snaha zvyšovat kvalitu jejich životních podmínek. V rámci revitalizace 

krajiny zasadili myslivci v letošním roce dřeviny podél některých polních cest. 
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Myslivci využívají při svém výkonu práva myslivosti svých lovecky 

upotřebitelných psů, kterých je v jejich sdružení celkem 14, z toho ohařů 6 a 

norníků 8. Mezi našimi myslivci jsou zapálení kynologové a dobří chovatelé, o 

čemž vypovídala řada ocenění na výstavách a různých soutěžích. O pracovitosti 

našich myslivců je dokladem vybudování areálu umělé nory. Tento areál je určen 

pro výcvik norníků a zkoušky čtyřnohých pomocníků. Letos se konaly zkoušky z 

norování 6. června a byly velkou událostí myslivecké kynologie. Této slavnosti 

pro myslivce i psy se pravidelně zúčastňuje řada diváků a obdivovatelů, a tak 

tomu bylo i letos. Nebylo to jen pro vydatné občerstvení, ale hlavně pro výkony 

psích kamarádů. Norníci si získali nejednoho nového obdivovatele. 

Myslivecké sdružení Blata Hněvotín má před sebou veliký úkol – chtějí 

dnešní výhradně zemědělský ráz krajiny v okolí obce měnit a tím zlepšit kvalitu 

podmínek života pro zvěř. Zatím přes veškerou jejich snahu počet zvěře se stále 

ještě neblíží době minulé, době nescelených pozemků JZD, a tím vymizely meze 

a remízky. 
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Z KULTURNÍCH AKCÍ 

 

Každoročně pořádaly organizace v zimním období plesy, největší účastí se 

i letos mohl pochlubit myslivecký svaz, ale na jejich plese bylo hodně přespolních 

návštěvníků. Proti dřívějším letům, kdy se chodilo už k večeru obsadit stůl – ale 

to pamatují dříve narození – tak to už nebylo nutné, vstupenky se k volným stolům 

prodávaly ještě kolem 22 hodiny. Rok od roku jsou bohatější tomboly, a tak při 

menší návštěvnosti bylo větší naděje na nějakou výhru. 

Březnový dětský maškarní karneval byl letos obohacen o 500 koblih, které 

upekly naše paní učitelky v kuchyni základní školy. Soutěže, hry i tombola 

zůstaly, jen soutěž o nejhezčí masku se nekonala. Masky bývaly tak pěkné, že rok 

od roku byl větší problém při hodnocení. Je těžké vybírat, když všechny masky 

byla nápadité a velmi pěkné. 

28. dubna proběhl již třetí slet čarodějnic v areálu školy na Topolanské. 

Zahájení bylo v 17 hodin. Čarodějnického trojboje se zúčastnilo o něco méně 

čarodějnic než loni, ale hod koštětem, slalom na koštěti i čarodějnický tanec 

pobavil nejen soutěžící, ale také diváky, jejich rodiče i prarodiče. Byla vyhlášena 

MISS Čarodějnice 2006 a MISS nejmenší a nejmladší čarodějnice. Vynikající 

hlavní čarodějnicí byla paní Mgr. Filkászová, naše paní učitelka. Její úvodní 

projev byl plný humoru a byl formulován jako obecně závazná vyhláška č.1/2005 

o bezpečnosti létání na koštěti. Stojí za zaznamenání: 

 

Federace čarodějnic se usnesla na svém mimořádném sjezdu, vlastně sletu dne  

29. dubna 2005 vydat tuto obecně platnou vyhlášku: 
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Obecně závazná vyhláška č.1/2005  

O bezpečnosti létání na koštěti 

Federace čarodějnic ČR se na svém mimořádném sletu dne 29. 4. 2005 usnesla 

vydat tuto obecně závaznou vyhlášku: 

Článek 1 – Základní ustanovení 

1. Čarodějnicí rozumíme inteligentní bytost atraktivního zevnějšku a 

příjemného chování ovládající let na koštěti. 

2. Koštětem rozumíme dopravní prostředek čarodějnic – včetně vysavače. 

Článek 2 – Pravidla letu 

1. Létat se povoluje maximální rychlostí 160 netopýřích křídel za minutu. 

2. Výška letu se stanovuje na 7 až 3333,33 kočičích ocasů. 

3. Nad školou, obecním úřadem a restauračními zařízeními je povoleno létat 

jen ve výšce 20 kočičích ocasů, aby nedošlo k rušení žáků, učitelů, 

zastupitelů a návštěvníků pohostinství.  

4. Za letu se povoluje sršet oheň, vyvolávat krupobití a bouře. 

Článek 3 – Předlétávání a míjení 

1. Předlétává se vždy horem. 

2. Je zakázáno: posmívat se pomaleji letícím kolegyním a pilotům tryskových 

letadel, drát peří kolem letících ptáků a chytat se raket a nadzvukových 

letadel a vrtulníků. 

Článek 4 – Startování a přistávání 

1. Startovat se smí pouze komínem dostatečného průměru nebo z balkónu.  

2. Při přistávání je zakázán hromadný nálet na uzený kabanos. 

Článek 5 – Kontrola a sankce 

1. Kontrolu dodržování této vyhlášky provádí speciální orgány, které jsou 

voleny jedenkrát za 100 let na celosvětovém sletu čarodějnic. 

2. Při porušení vyhlášky se čarodějnici zakazuje létat na 100 let a její koště 

bude pro výstrahu spáleno za přítomnosti předsedkyně federace čarodějnic. 

 

Za místní federaci čarodějnic podepsány: 

Bc. Bradavice Chlupatá  

Dr. Škaredka Vousatá 

 

Tato „vyhláška“ svědčí o tom, že se děti za přispění učitelek vtipně 

pobavily. 
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27. května jako už tradičně pořádali hasiči „Kácení máje“. Při jeho vztyčení 

nebyla žádná sláva. Strom byl přivezen 29. dubna z Konicka. A že kolem byla 

spousta práce svědčí doba, kterou máji věnovali – od rána do 17 hodin. Letos byla 

májka 27 m vysoká, zasadili ji do hloubky 2 m aby vydržela i silnější nápory 

větrů. Dokázali ji ubránit proti předčasnému kácení a poslední sobotu května se 

na jejím slavnostním kácení sešlo na bohatý program hodně návštěvníků i s dětmi. 

Program odpoledne doznal proti jiným letům změnu, byl spojen s průvodem. Ve 

14 hodin byl položen věnec k soše svatého Floriánka, patrona hasičů a s hudbou 

ve slavnostních uniformách a mažoretkami a hosty šel průvod přes část Na 

řadovkách, po Lutínské do centra obce k hasičské zbrojnici. Hudba pana Pavlíčka 

hrála až do 16 hodin, pak ji vystřídala hudba pana Zapletala. V programu byly 

ukázky, co už umí hasičská mládež, kterou vede pan Lukáš Procházka již 3 měsíce 

dvakrát týdně. Po částečné opravě budovy a vozidla je velmi dobře, že se hasiči 

zase postarali o mladé. Hned v úvodu vystoupily malé mažoretky a pak tu byla 

bohatá nabídka pro zábavu dětí – střelba na cíl, jízda na koni, malování obrázků, 

házení kroužku na kužel, skákání v pytlích a přes švihadlo s odměnami, například 

pexeso, nálepky, skládací panáček a jiné drobnosti, které potěší dětskou duši. 

Počasí akci moc nepřálo, v noci a ráno ještě hodně pršelo, odpoledne se mraky 

umoudřily, ale ne na dlouho, k večeru opět zlobil déšť, ale tanečníky neodradil. 

Ke kulturním akcím, pořádaným obecním úřadem patřil i Den matek v 

květnu, svátek před sametovou revolucí zcela opomíjený, místo toho se slavil Den 

žen 8. března, který je zase dnes opomíjen. Jak se historie opakuje... K tomuto 

svátku připravila Mateřská škola a Základní škola krásný program, který naplnil 

sál kulturního domu nejen rodiči a prarodiči. Program s dětmi bývá každý rok jiný 

a vždy velmi pěkný a nápaditý díky členkám pedagogického sboru. 

16. června pořádala firma WANZL k patnáctiletému výročí společenskou 

akci na hřišti FC Hněvotín. Tato akce měla poznávací i sportovní charakter. Od 

15 hodin do 15:30 hodin byla pro hosty z Prahy a Seredi provedena prohlídka 
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závodu a bylo na co se dívat. Mezitím se na hřišti hrál malý fotbal, volejbal a 

tenisová utkání. Neformální odpoledne při dobrém jídle a pití jen pro zvané – 

spolupracovníky a jejich pozvané hosty bylo odměnou za jejich práci. 

24. listopadu proběhlo opět setkání důchodců od 17 hodin v sále kulturního 

domu, na které zval Obecní úřad. Bylo postaráno o malou ochutnávku koláčků, 

upečených členkami Červeného kříže a dobrou hudbu s dalším pohoštěním, které 

si už důchodci sami kupovali v bufetu, který zde pořídil obchod „U Mlčochů“. 

Tancování, popovídání a vzpomínání už zbylo na přítomné důchodce, škoda, že 

jich bylo méně než loni. Jako každý rok malou pozornost dostali důchodci, kteří 

se dožili 70, 75, 80, 85 a 90 let.  

Na vánočním jarmarku 1. prosince na sále občerstvení prodávala stejná 

firma jako na setkání důchodců. Na jarmarku ve venkovních prostorách před 

obecním úřadem své výrobky nabízelo Dětské centrum Topolany, pan Horák 

keramiku, paní Rozsívalová jmelí, stromky a věnečky, pan Jurtík baňky a vánoční 

zboží, pan Holub uzeniny, pan Naš vánoční tématiku ze dřeva a školní děti své 

výrobky. Bylo tedy z čeho vybírat a mnozí z nás teprve teď viděli, co lze všechno 

v obci koupit. Aby ani chuťové buňky nebyly ošizeny, nabízel pan Hariň 

vynikající bramboráky a pan Horyl punč a svařené víno. Bylo za co chválit nové 

zastupitelstvo, protože taková akce, připravovaná narychlo nebylo vůbec nic 

jednoduchého. Jen zajistit, přivézt a vyzdobit vánoční strom pod heslem „včera 

bylo pozdě“ byl úkol těžko splnitelný. A přece se všechno podařilo a také proto, 

že se na akci podílela celá řada nadšenců z obce, kteří nelitovali vynaloženého 

času ani mnohdy námahy. Dá se napsat, že se vše podařilo na jedničku s 

hvězdičkou. O této vydařené akci je zmiňováno v kapitole Obecní úřad, zde se jen 

zdůraznilo, že všechno jde, do čeho jdeme s chutí a elánem. 

Na pravidelný koncert vážné hudby v kostele chodí opakovaně pravidelní 

posluchači, mezi nimi i mladí. Kostel se zaplnil, a ti, kteří přišli, odměnili i letos 

vystupující opakovaným potleskem. Zpívané chorály zněly pod klenbou kostela 
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velebně a svátečně. Tyto koncerty zařizuje náš pan farář už několik let a díky jeho 

iniciativě jsme u nás vyslechli hodně krásné hudby.  

Na Štědrý den ve 22:30 hodin byla půlnoční mše svatá s koledami a 

vánočními skladbami zpívané chrámovým sborem z Těšetic pod vedením Jana 

Moravce. Další slavná vánoční mše byla hned druhý den ráno v 8:30 hod. a byla 

s lidovým zpěvem koled. 

 

KALEIDOSKOP 

 

- V loňském roce v centru obce se nákladnímu autu utrhlo za jízdy kolo a 

zcela rozbilo okno u Vyroubalů, kteří bydlí vedle kulturního domu. 

Pojišťovna rozbité okno zaplatila a majitelé se rozhodli provést už celkovou 

výměnu oken za plastická. K výměně oken sáhlo už hodně majitelů a není 

se co divit, snadnější údržba, a hlavně s těmito okny neutíkalo v zimě teplo 

z domů. 

 

- V roce 1977 bylo u nás 112 majitelů aut a 56 motocyklistů nebo mopedistů. 

Dnes už v mnohých domácnostech jedno auto nestačí a v úzkých uličkách, 

kde se nepočítalo s garážemi byl mnohdy problém projet s KUKA vozy. 

Neřešitelnou situaci a časté stížnosti řešil Obecní úřad. Parkovat se smí jen 

z jedné strany a ty se budou pravidelně střídat. Po sametové revoluci přibylo 

aut a dnes jsou ulice plné stojících aut. Už 15 let podnik WANZL 

nepotřeboval zastávku autobusu, protože při anketě vyšlo najevo, že se 

každý stará sám o dopravu, což je vidět na parkovišti, které bývá plné aut 

různých značek. Kolik aut a motocyklů bylo v obci v současné době se 

nedařilo zjistit, ale odhadem nejméně dvakrát více. 
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- Máme v obci 41 sběrných zvonů, to číslo je vysoké proto, že minulé 

zastupitelstvo výhodně odkoupilo zvony z Lutína. Co se zdálo výhodné se 

za krátkou dobu změnilo, protože nastal nový způsob odvozu a nové typy 

aut tyto zvony neberou. Bude úkolem nového zastupitelstva provést 

výměnu, protože s odvozem současných zvonů nastal problém. Na tomto 

příkladě se ukázalo, že ne vždy je levná věc výhodná. 

 

- Hned v lednu byly z auta, zaparkovaného u potravinářské výrobny APETIT 

odcizeny peníze s peněženkou, doklady a platební kartou. Co k tomu 

připsat, krade se i na vesnici a ne málo. Hned 26.1edna, 3 dny na to, se 

zloděj objevil na zdejší faře. Aby se dostal do budovy, musel vyřešit dveře 

a vypáčil poté plechovou pokladnu. Dlouho se z lupu netěšil, 8. února byl 

dvacetiletý mladík zatčen. Z fary odnesl počítač, peníze a delší věci v 

celkové hodnotě 133 000 Kč. 

 

- V březnu byly skáceny stříbrné smrky u školy před kostelem. Byla z toho 

malá mrzutost, protože pracovníci školy o tom nevěděli a vůbec se jim to 

nelíbilo. Po vysvětlení se situace uklidnila a byly za přestárlé stromy 

zasázeny nové stromky.  

 

- Na jaře provedl Obecní úřad úklid navezených odpadků v blízkém lesíku, 

dal vykácet staré nemocné stromy a byly zasazeny lípy. České inspekci se 

nelíbilo, že byly akáty vykáceny a ani se moc neuklidnili delším stem nově 

vysázených stromů. Česká inspekce životního prostředí, jak se zdá nám, 

nejedná vždy v zájmu usnesení zastupitelstva a teprve čas ukáže, kdo měl 

pravdu, zda bylo správné staré nemocné akáty vykácet a nahradit novými 

stromy, nebo mělo vše zůstat jen na přírodě. 

 

- 14. května se uskutečnila vlastivědná vycházka v rámci regionu Haná s 

průvodcem po památkách naší obce. Sraz byl v 10 hodin u kostela, kde se 
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ukázalo, že zájem občanů byl malý. Mimo kostel a faru se jednalo o kříže 

v obci i mimo ni. 

 

- Od října 12 dětí ve věku 9 až 13 let vždy ve středu od 18 hodin do 20 hodin 

cvičí brazilské bojové umění s cvičitelem Milanem Korbou. Protože nemá 

16 let, je přítomen i jeho otec. Cvičení pokračuje i ve čtvrtek od 18 do  

19:15 hodin. Na vánoční besídce již chlapci předvedli, co se naučili a bylo 

hodno obdivu celé jejich vystoupení. 

 

- V první dekádě října byla v Kulturním domě poprvé beseda nad kronikou 

obce. Účast občanů byla velmi malá, a je to škody, čekaly na ně kroniky od 

konce války.  

 

- V tomto roce ohrožovala republiku ptačí chřipka, postrach majitelů 

drůbeže. Měli jsme štěstí, našemu kraji se vyhnula, ale opatrnosti není 

nikdy dost. Nežijeme jen doma, pohybujeme se po celé republice, nutno 

být opatrný, protože ptačí chřipku lze přenést ptačím trusem nemocného 

ptáka na obuvi. Pravděpodobnost přenosu na člověka je minimální. Tím, že 

se u nás neobjevila, vyhnuli jsme se tvrdým opatřením v místech, kde se 

vyskytla. Na letácích rozšiřovaných v celé zemi si lze přečíst, jak se pozná 

a hlavně, co se pak musí udělat. 

 

- V letošním roce se znovu sepisují smlouvy na hroby a Obecní úřad hledá 

vlastníky německých hrobů, o které se už léta nikdo nehlásil. Poplatek za 

hrob se platí na 10 let. 

 

- Nákup v supermarketech a hypermarketech, které vyrostly v Olomouci a 

blízkém okolí byl pro nás v posledních letech samozřejmostí. Televizní 

vysílání i rádio ve svých pořadech začíná upozorňovat, aby si občané dali 

pozor na prodej zkažených potravin, které se mnohdy prodávaly zlevněné. 
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Svůj nákup by měl každý kupující pořádně zkontrolovat, ale je mnoho 

balených výrobků, kde je kontrola nemožná. Pohled na čokoládu, ve které 

se hýbou červi nebo na podobně zkažené maso či uzeniny – tak to přejde 

chuť každému. Přesto, že byly supermarkety pokutovány, nebezpečí 

takovéhoto prodeje stále trvá. 

 

- V tisku – Olomoucký den – se objevil článek, ve kterém anonym 

oznamoval, že se v naší škole vaří v nezkolaudované kuchyni. Anonym 

omlouvá své udání do novin, protože pan starosta je nekomunikativní. 

Redaktorka se spojila s paní Mlčochovou v Lutíně, a protože udání bylo 

pravdivé, obec dostala pokutu dvacet tisíc korun. Pan starosta si zjistil, že 

tyto informace byly vynášeny z jeho úřadu, a proto úřednici potrestal 

platovým postihem, čímž prý po čase tuto pokutu zaplatí ona. Na veřejné 

schůzi se to to řešení nelíbilo – nemá se pranýřovat ten, kdo poukáže na 

porušení zákona. Starosta je od toho, aby je dodržoval. Bylo již před 

volbami a situace se přiostřovala.  

 

- Na závěr výstražnou událost – na konci prázdnin si našli 4 školáci velmi 

špatnou zábavu. Koupili si světlice v našem obchodě, vzali sirky a šli na 

pole, ale nevybrali si dobré místo pro tak nebezpečnou zábavu – šli rovnou 

k velkému stohu. Začali zapalovat a neštěstí na sebe nedalo dlouho čekat. 

Vzplanutí slámy se chlapci polekali a provedli tu nejhorší věc, která je 

napadla. Hořící světlici hodili na zem u stohu a utekli. Nikomu nic ze 

strachu neřekli, a když se na hořící stoh přišlo, ani přivolaní hasiči už nic 

nezachránili a stoh hořel a hořel dva dny, oheň hlídali hasiči. Ztráta pro 

podnik z Olomouce, který stoh slámy koupil, byla vyčíslena na vysokou 

sumu. Nakonec se spokojili s mnohem menší částkou, ale až po tahanicích 

s advokáty. Je smutné, že tuto sumu zaplatili jen rodiče chlapce, který 

světlici zapálil a bylo vlastně jen náhodou, který z nich to bude. 
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ZÁVĚR 

 

Velký zájem o výstavbu rodinných domků, vlastně vil, v naší obci byl 

poplatný současným trendům pracovat ve městě a bydlet na vesnici. Vzhledem k 

tomu, že naše obec je první zastávkou autobusu z Olomouce a bus jezdí poměrně 

často, přibývá u nás domů i obyvatel, a to je naděje do budoucna, že budeme mít 

dost dětí v naší škole.  

Hněvotín se mění a mění se do krásy. Nejen zahrady kolem novostaveb, ale 

i zahrady starousedlíků už mají jinou funkci než dříve. Nejdeme tu okrasné 

zahrady a zahrádky, z nových obyvatel je málo kdo pěstovatelem vlastní zeleniny, 

masa, vajec. I u našich mladých občanů tento dřívější způsob, kterým jejich rodiče 

a prarodiče zajišťovali potraviny, je velmi vzdálený. Soukromé bazény, malé i 

velké, mnohé i kryté, rostly jako houby po dešti a způsobovaly zjara, kdy se plnily, 

problémy s vodou. Návrh, aby se plnily postupně, podle rozvrhu, nenašel 

pochopení. V nejednom domě bychom nalezli sportovní náčiní, dokonce malou 

tělocvičnu s takovými přístroji, které jsme dříve neznali. V tělocvičně naší školy 

trénovali nejen fotbalisté a volejbalisté, ale přibyli k nim i nové sporty, například 

jóga, tai-chi, brazilské bojové umění a jiné. Mládež do toho jde s chutí, ale ne 

vždy vydrží. Ono s výdrží to nebylo lepší ani u dospělých, aerobic u nás zahajoval 

opakovaně a málokdy vydrží déle.  
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Kočárek byla vzácnost. Jen mládež je pořád málo vidět, bývají usazeni u 

televize a v poslední době u počítačů a internetu, takže se nás také týká povzdech 

tělocvikářů ve školách, že děti mají ochablé svalstvo. 

Zase se udělal kus práce a obec trochu prokoukla. Až bude dokončena 

splašková kanalizace – přípojky – budou upraveny silnice i vybudovány tolik 

chybějící chodníky, budeme ve vzhledu mnohem dál. Pokud bude nové 

zastupitelstvo tak aktivní, jak ukázali koncem roku po zvolení, zkrášlování obce 

se jistě ještě zrychlí. 
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PŘÍLOHY 

 

Volby do poslanecké sněmovny – hlasovací lístky 4 stran, které se do 

                                                       sněmovny dostaly 

Volby komunální –  hlasovací lístek 

 volební plakáty 

 Obecní zpravodaj říjen 2/2006 

 Veřejná odpověď na Zpravodaj 

 Slib členů zastupitelstva 

 Opis článku Olomouckého deníku ke kom. volbám 

Obecní úřad – Zpráva o hospodaření za rok 2006 

Firmy – pozvánka do Wanzlu 

Kaleidoskop – ptačí chřipka  

 

Pozn. Přílohy uloženy v archivu Obecního úřadu Hněvotín. 
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Zápis za rok 2006 má 38 listů. 

Zápis byl schválen komisí pro školství a kulturu dne 21. 11. 2007. 
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